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	 Závěr roku patřil Staročeskému vánočnímu jarmarku, který se 
uskutečnil 16. 12. 23. Akce proběhla v ambitech bohosudovské baziliky a 
byla zakončena koncertem. Pro návštěvníky byly připravené prodejní 
stánky s výrobky našich studentů, pedagogů, studentských firem a Charity 
Teplice. Dále mohli návštěvníci vidět doprovodný program našich žáků a 
studentů nebo vystoupení žáků ZUŠ Stanislava Šebka. Celkem jsme 
společně na opravu varhan přispěli 53.241,-. 
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 DraMa

STAROČESKÝ VÁNOČNÍ JARMARK



Krabice od bot 
	 V polovině listopadu nám na Google Classroom přišla zpráva od paní 
učitelky Boušové, jestli jí naše třída nechce pomoc se sbírkou Krabice od bot. Naše 
třída neváhala a souhlasila. Krabice od bot je sbírka, ve které se věnují vánoční 
dárky například dětem z dětských domovů. Takže jsme obešli druhý a třetí stupeň 
a zeptali se žáků a studentů, jestli do toho jdou s námi. Každá třída, která 
souhlasila, si vybrala dítě, kterému koupí dárek. Některé třídy si vzaly dvě děti na 
starost. 19.12. se naše třída proměnila v Santovu vesničku a všechny ty dárky jsme 
zabalili a potom 21.12. jsme je odvezli od teplického klokánku. 
	 	 	 	 	 	 	 	                        Leonardo



 Pak už byl čas jít na hlavní část dne, workshop. Rozdělili nás podle toho, jaký workshop 
jsme si vybrali. Já osobně jsem šla na „Rozhovor - jak na stavební kámen novinařiny“. Za mě 
super, na konci jsme měli i akIvitu, kde jsme se rozdělili do týmů novinářů a připravili si otázky 
na celebritu, za kterou se pak přestrojil vedoucí našeho workshopu. PocíIli jsme jaké to je být 
na Iskové konferenci, upřímně trochu chaos, ale přesto sranda. Výlet byl povedený, zase jsem o 
něco chytřejší a ready se vráIt další den do školy. Snad se jen příště potkáme s KaPou.  

                   Robin beta verze

 WORKSHOP V PRAZE, ANEB JEEEJ! 

 Občas studenI potřebují pauzu, aby se nezhrouIli. Proto se 
začaly pořádat výlety. Nebo minimálně takhle to vnímám já. Za 
časného rána jsme zasedli do autobusu, plní očekávání, energie a 
náladou na spánek. Po dobrém šloTku jsme vyrazili do novodobého 
labyrintu krále Minoa, aneb podzemního metra. NaštěsV jsme se 
vyznali a dorazili na místo, dokonce i s časem navíc, tak jsme 
zaskočili za točící se hlavou KaPy. Zlomilo nám všem srdce, když 
jsem zjisIli, že kámoš KaPa prochází opravou. Alespoň jsme se 
prošli po nákupáku.

V í c e s e o n a š e m 
dobrodružství dozvíte 
v dalším čísle



 
 

 

  

ŠKOLNÍ LYŽÁK 2024

 OD  13.  LEDNA  DO  20.  LEDNA  2024  BYLY  TŘÍDY  2.A8,  7.A, 
2.A4, 6.A8 NA LYŽAŘSKÉM VÝCVIKU.  

Ubytování: Byli jsme ve Velké Úpě, v penzionu Mileta. Měli  
jsme zde i kulečník a stolní tenis. 

Akce: Kromě lyžování jsme tam také jednou šli na bowling, do 
různých  obchodů  a  na  výlety.  7.A  a  2.A8  měli  i  malou 
recitační soutěž a karneval. 



 DOJMY STUDENTŮ: 
 „NA LYŽÁKU SE MI LÍBILO. NA PRVNÍ DOJEM TO 
VYPADALO, ŽE SE MI TAM MOC LÍBIT NEBUDE, ALE 
PAK TO BYLO LEPŠÍ A LEPŠÍ.“ 

„LYŽOVÁNÍ BYLO DOBRÉ, ALE ODPOLEDNE SE 
NEDALO NIC MOC DĚLAT.“

„VAŘILI TAM HODNĚ DOBŘE. SKORO VŠE JSEM 
SNĚDL A I LYŽOVÁNÍ BYLO SKVĚLÉ.“

Lyžovali jsme: Ve Velké Úpě, v Jánských lázní a v Peci pod 
Sněžkou. 
              Fofodlak



 V prosinci se naše studentské firmy vydaly 
na veletrh studentských firem do Hradce Králové. 

Je to soubor soutěž í pro mladé 
podnikatele. Soutěže se dělí na povinné a 
nepovinné. Povinné soutěže jsou například Top 
Logo, Top firma a podobné. Do nepovinných 
soutěží patří například 90 vteřin před investorem, 
které se zúčastnily 2 z našich 3 studentských 
firem.  

Byl to již 12. ročník tohoto veletrhu a 
z naší školy se zúčastnily firmy MALUMA, 
Cameneo a Rockit. I přes komplikace po cestě, 
kdy firmy na veletrh dorazily s menším 
zpožděním, vše do začátku veletrhu zvládly 
připravit podle svých představ. Veletrh byl 
náročný jak fyzicky, tak psychicky, ale všichni to 
zvládli s přehledem.  

Studentské firmy v Hradci Králové

Bohužel se žádná z našich firem 
neumís[la, ale všichni si to užili a získali nové 
zkušenos[ a informace pro další fungování a 
prezentování své firmy.  

Pro budoucí studentské firmy 
doporučujeme se zúčastnit, protože je to 
skvělá zkušenost i přes velkou náročnost 
příprav a samotného veletrhu zároveň.  

Č l á n e k p r o v á s 
sepsala naše nová 
posila týmu Lucička.



	 T ř í k r á l o v á s b í r k a j e 
každoroční charitativní akce, kterou 
pořádá Česká katolická charita. 
Během ní dobrovolníci, převlečení za 
Tř i krále, chodí po domech a 
veřejných prostranstvích a sbírají 
peníze na podporu potřebných. 

Letos se na naší škole 
vybíralo na Péťu, který 
trpí nemocí motýlích 
křídel  
	               Leonardo

Letos se vybralo 
16993,- korun

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA



 V prosinci a lednu měli studenti vyšších ročníků možnost hlasovat přes anketu na 

školním Instagramu a tím se podílet na hodnocení obědů. Žáci prvního stupně měli možnost se do 

hlasování zapojit prostřednictvím papírových dotazníků, které dostávali každý týden od 

zástupců ekotýmu. 

“S členy ekotýmu jsme od  prosince do ledna vedli průzkum napříč celou školou (od školky až po 

vyšší gymnázium), ve kterém jsme se snažili zjistit, jak moc našim spolužákům chutnají/

nechutnají obědy ve školní jídelně, abychom následně mohli tyto problémy řešit. V blízké době nás 

čeká jednání s panem Kaftanem, který je ředitel školy, ze které nám dováží obědy a spolu se 

zástupci ekotýmu (jakožto zástupci studentů) mu výsledky toho průzkumu předneseme za 

účelem zlepšit kvalitu obědů. Chceme, aby se studenti na naší škole cítili dobře a ve školní jídelně 

se dobře najedli.”  

-studentka oktávy a člen ekotýmu- 

Nejčastější komentáře byly o tom, že jídlo bylo přesolené, nebo naopak nedochucené. Velmi   

oblíbeným jídlem je například  krupicová kaše, ale někteří studenti to nepovažovali za 

plnohodnotné  jídlo. A naopak jídlo, které moc lidem nechutnalo byla ryba, která byla 

rozvařená a měla v sobě hodně kostí. Máte ještě nějaké poznatky ohledně obědů? Ozvěte se na 

náš email kompostbgb@gmail.com. 

                              Leonardo 

Průzkum o školní jídelně 



MĚSÍČNÍ KULTURNÍ OKÉNKO PŮLNOČNÍ VÍLY 

 

Album měsíce: 
Ultraviolence od Lany Del 
Rey 

V lednu mě srdečně provázelo     
album Ultraviolence, které se 
svou aesthetic perfektně 
ladilo. Tvrdá elektrická 
kytara, živé vokály, celková 
harmonie textu a 
instrumentálu jsou naprosto 
fenomenální a patří k tomu 
nejlepšímu, co jsme od Lany 
měli tu čest slyšet. Toto album 
bude v červnu slavit deset let, 
svým zvukem se ale vrací na 
přelom 60’s a 70’s v Kalifornii. 

 

Film měsíce: Osvícení 
(1980) 

Fenomenální opus Stanleyho 
Kubricka patří k nejlepším 
filmům všech dob. Tento 
horrorový snímek je jedinečný 
tím, že není vlastně děsivý, 

alespoň ne v tradičním 
„horrorovém“ smyslu. 
Nejpůsobivější částí tohoto 
filmu je totiž jeho atmosféra. 
Kubrick se striktně držel 
pravidla „show, don’t tell“, 
totiž že film by měl předávat 
informace primárně skrz 
vizuály, nikoliv dialogy. 
Skvělá podívaná v zimních 
měsících.  

 

Kniha měsíce: Lolita 
Vladimir  Nabokov 

„Lolita, světlo mého života, 
žár mých slabin. Můj hřích, 
má duše. El-ó-el-í-té-á: špička 
jazyka se vydává na 
třístupňovou procházku 
patrem a na „-tři!“ ´tuká o 
zuby. Lo. Li. Ta.“ Jedna 

z nejkontroverznějších knih 
v historii mapuje erotickou 
obsesi dvanáctiletou 
„nymfičkou“ Dolorez, 
překřtěnou jejím ctitelem, 
čtyřicátníkem Humbertem, na 
Lolitu. Tento příběh rozhodně 
není pro každého a můžete se 
mnou nesouhlasit (snad si 
dokonce i přeji, abyste 
nesouhlasili), ale Lolita byla, 
je a zůstane jedním 
z nejpůsobivějších, 
nejhezčích a zároveň 
nejodpornějších příběhů, 
které kdy lidstvo slyšelo. 
Pustit si film v tomto případě 
nemá smysl, tuto knihu na 
stříbrné plátno dostat nelze (i 
když se někteří snažili).  



-

Palmový olej, který se používá v 
potravinářském průmyslu a kosmetice, 
má velké negativní dopady na životní 
prostředí. S jeho používáním  jsou 
spojené problémy jako odlesňování a 

ztráta biodiverzity. Pokud chceme 
minimalizovat svůj ekologický otisk, 
můžeme se zaměřit na vyhýbání se 
palmovému oleji přechodem na jiné 
alternativy.

Pár tipů jak začít:

• vyhýbejte se produktům s palmovým 
olejem 

• dívejte se na etikety potravin a kosmetiky
• h lede j te p roduk ty s cer t i fiká tem 

udržitelného palmového oleje, například 
RSPO

• palmový olej lze nahradit například 
kokosovým olejem, olivovým olejem nebo 
přepuštěným máslem 

        Leonardo

VYHÝBEJTE SE PALMOVÉMU OLEJI



  
Ptačí hodinka

 V letošním školním roce se uskutečnil již 6. ročník akce „Ptačí 
hodinka“. Akce proběhla, jako každý rok, pod vedením Mgr. Jany Kuželové 
v sedmé třídě a sekundě. V obou třídách je účast povinná a dohromady se zapojilo 50 žáků.  

Hlavní část celé akce proběhla 5. - 7. ledna, kdy žáci kdykoliv v rozmezí těchto dnů 
pozorovali na vhodném místě ptáky po dobu jedné hodiny.  Každý žák si pro pozorování 
musel vytvořit vlastní krmítko již  v průběhu října a poslat fotku, kde bude možné 
pozorovat. Na naší škole bylo za vhodné místo pro pozorování určeno ptačí krmítko na 
zahradě školy. V listopadu bylo nutno nastudovat metodiku. V průběhu prosince se žáci 
učili rozeznávání druhů ptáků, se kterými se nejspíš setkají při pozorování. A v lednu, jak 
již bylo zmíněno, došlo k samotnému pozorování.  

 Sčítání ptáků proběhlo následovně: u každého druhu se zapisoval vždy nejvyšší 
počet jedinců spatřených najednou. Do sčítání se počítali ptáci nejen n a 
krmítku, ale i ptáci mimo krmítko či ti, co jen přelétli kolem. Po dobu 
pozorování bylo nutno zůstat na jednom místě.  

Do letošního ročníku se zapojilo 35 274 
účastníků a celkově bylo zaznamenáno 
téměř 800 tisíc druhů ptáků. V celkovém 
sčítání obsadila první místo sýkora 
koňadra jako nejčastěji pozorovaný pták. 
Na druhém místě pak vrabec polní, a jako 
třetí nejčastěji pozorovaný pták vrabec 
domácí.  

Na naší škole bylo celkem pozorováno 
398 ptáků, z toho nejvíce sýkor koňader. 

Tímto bychom chtěli poděkovat žákům 
sedmé třídy a sekundy za účast a pomoc 
při sčítání ptáků v ČR. 

Článek pro vás 
napsala nová posila 
týmu -> Holubička.



MATURITNÍ PLES OKTÁVY

 Hazard, drahé obleky a hodinky, 
drinky, kokain. Las Vegas, to bylo tématem 
m a t u r i t n í h o p l e s u l e t o šn í o k t á v y 
v McKoloseum v Krupce 20. ledna. Párty to 
byla veliká a všichni si ji moc užili. Skvělé 
předtančení , DJ a Pů lnoční (hehe) 
překvapení zajistili zábavy až až. Všem 
maturantům přejeme úspěšné složení 
maturitních zkoušek a hodně štěstí v životě, 
ať už v práci či na vysoké. 

      Půlnoční Víla 



 Černá a bílá, spirály, vlny, pruhy. 
Iluze byly pro změnu tématem (a to velice 
originálním) našich čtvrťáků a zhostili se 
ho bravurně. Našlapaný program, živá 
muzika a neobvyklá atmosféra byly za mě 
největší plusy tohoto plesu. Opět, všem 
maturantům přejeme úspěšné složení 
maturitních zkoušek a hodně štěstí 
v životě, ať už v práci či na vysoké. 

                    Půlnoční Víla

PLES ČTVRŤÁKU

 Co se fotek týče, Petr Macek, který fotil ples oktávě, patří 
k nejlepším a nejsympatičtějším fotografům v  okolí, jeho fotky jsou ostré, 
protříděné a krásně upravené. To samé se už ale nedá říct o fotografovi 
Pavlovi Večerkovi. Ze soukromých zdrojů jsem se dozvěděl, že byl prý velmi 
hrubý, fotek bylo málo, byly neupravené a veliká část také rozmazaná, 
tudíž je ani neprotřídil. Nechci pana Večerka nijak pomlouvat, toť jsou 
pouze informace, které se ke mně dostaly a myslím si, že jsou důležité i pro 
ostatní třídy, které maturitní ples teprve čeká. 



https://echo24.cz/img/5d515dd748d83826a4c3a592/118
0/614/CROP?_sig=9Pu8CwzyEZ5javeLj9i0ImmNGdmAvUv
vQo8LfH-95n4 
https://lumiere-
a.akamaihd.net/v1/images/image_4ef00ca5.jpeg?region=
0,0,1280,960 
https://cdn.administrace.tv/2023/07/11/social_networks
/08abba554215c0182857f191375cf066.jpg 

KŘÍŽOVKA – FILMY Z KIN Z ROKU 2023 
1) Děj filmu se odehrává během 2. světové války, kdy americký fyzik Robert 

… má myšlenku vynalézt atomovou bombu. Jaké je příjmení tohoto vědce, 
a zároveň jméno filmu? 

2) V červenci minulého roku vyšel sedmý díl filmové série, ve které hraje Tom 
Cruise. Film musel být rozdělen na dvě části z důvodu dlouhé délky celého 
filmu. Samotný film pokračuje na předešlou část – Fallout. Jak se jmenuje 
tato filmová série? 

3) Tento film je britsko-americký fantasy muzikál, který vypráví o jedné postavě z knížky 
Karlík a továrna na čokoládu od Roalda Dahla. Jak se jmenuje tento muzikál? 

4) Tento rok přibyla do filmové série … další část: Balada o ptácích a hadech. Jak se 
jmenuje tato série? 

5) Do kin vstoupil také česko-slovensko-polsko-srbský sci-fi film o vytváření digitální záloze 
své osobnosti. Film je z budoucnosti, z roku 2041, kdy máte právo být po nehodě či jiné 
nepřirozené smrti oživeni. Jak se jmenuje tento film? 

6) Pojmenujte film podle obrázku. 
7) V září minulého roku vyšla další detektivka od Agathy 

Christie. V jakém městě se odehrává tato detektivka? 
(napsat v 1.pádu) 

8) Jak se jmenuje česko-slovenský film o bratřích 
Mašínových? 

9) Pojmenujte film podle obrázku. 
10) Pojmenujte film podle obrázku. 
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TAJENKA:___________________________________________ 

1) 
2) 
3) 
4) 
5) 
6) 
7) 
8) 
9) 
10) 



V TAJENCE NAJDEŠ FILM, KTERÝ JE SICE UŽ Z PROSINCE 
2022, ALE V ČR SE HLAVNĚ PROMÍTAL AŽ V ROCE 2023. 
Jak se jmenuje DC superhrdina, o kterém vyšel minulý rok druhý film? (NÁPOVĚDA: 
hrál ho Jason Momoa) 

       

 

V Disney filmu „Mezi živly“ se objevují živly: oheň, voda, země a … 

      

 

Jaké národnosti byl Napoleon Bonaparte? 

       

 

Jaké má křestní jméno herečka, která ztvárnila hlavní postavu ve filmu Barbie? 

      

 

Jak se jmenuje sedmý díl Mission Impossible, který vyšel minulý rok? 

       

 

Doplňte jméno filmu: Dungeons & … 

       

 

TAJENKA: ______________________  


